
RKP:n ryhmä 

1. Lastensuojelun perhehoitoa kehittämällä ja perhehoitoa tukemalla voimme lisätä 

perhehoidon piirissä sijaishuollettavien lapsien määrää. Tällä tavalla voimme korvata kalliimpaa 

sijaishuoltoa, esimerkiksi laitoshoitoa.   

Vuoden 2024 aikana meidän tavoitteenamme on, että yli 50 % lastensuojelun sijoituksien sijaishuollon 

muodoksi valittaisiin perhehoito. Lähialueen muihin hyvinvointialueisiin verrattaessa meillä on 

huomattavasti pienemmät hoitopalkkiot lastensuojelun perhehoidon sijaishuollossa (Itä-Uudenmaan hva 

hallitus 16.3.2023: 966,45 e/kuukausi. 2023: Helsinki 1524,69 e/kuukausi, LUVN 1581,55 e/kuukausi, Vake 

1593,06 e/kuukausi).   

Me esitämme noin 300 000€ lastensuojelun perhehoitoon hoitopalkkioiden nostamiseen tasolle 1500 

e/kuukausi ja perhehoidon kehittämiseen, perhehoitajien kouluttamiseen ja tukemiseen. Jos emme nosta 

palkkiotasoa, on olemassa suuri riski perhehoitajien houkutukselle ottaa vastaan sijaishuollettavia muista 

hyvinvointialueista. Tällä rahalla voimme välttää kalliimpien sijaishuollon muotojen käyttämistä 

lastensuojelun sijoituksissa ja säästää niiden kustannuksista.     

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 

Perustelut: 

Lastensuojelun perhehoidossa on tällä hetkellä 44 lasta. Palkkion tällä hetkellä  44 kpl X 966,42€ = 42 

522,48€ / kk => 435 536€/v ja nostaminen tarkoittaisi 44X1500 = 66 000€/kk => 792 000€/V. Tämä 

tarkoittaisi 55 % korotusta, yhteensä 356 464€. Tällöin tulisi huomioida myös osa-aikaisia sijoituksia 

perhehoidossa ja kriisisijoituksia jolloin 579,59 => 899,60€/ kk tai 65,86 €/ vrk =>102,22€/vrk. ( xxx) 

Laskelmat eivät siis sisällä uusia sijoituksia  perhehoitoon. 

Muutosehdotuksen tavoitteen oli, että lastensuojelun sijoituksien sijaishuollon muodoksi valittaisiin 

perhehoito yli 50 %. Hyvinvointialueella perhohoidossa on nyt 40 % sijoitetuista lapsista.  Itä- Uudenmaan 

hyvinvointialueella sijoitetaan valtakunnallisesti verrattuna vähemmän lapsia kuin muualla. Tämä on pitkän 

kehitystyön saavutettu lopputulos. Lapsiperheille on alueellamme enemmän lastensuojelun avopalveluja 

kuin valtakunnallisesti verrattuna. Tämän ansioista sijoituksia tarvitaan vähemmän, koska kotiin vietäviä 

palveluja pystytään käyttämään aktiivisesti. Tämä tarkoittaa, että sijoitettavat lapset alueellamme usein 

tarvitsevat vaativampaa tukea ja henkilökunnan osaamista kuin mitä perhehoidon perheet pystyvät 

tarjoamaan. Lasten sijoitusten taustalla on usein mielenterveyteen tai päihdeongelmiin liittyvät syyt. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotusta ei hyväksytä. 

 

2. Muutosehdotus kouluterveydenhuollosta  

Henkilöstösuunnitelmaan   



Lisätään seuraava virke:  

"Oppilasterveydenhuoltoon lisätään sekä terveydenhoitajia että psykiatrisia sairaanhoitajia, jotta 

lakisääteiset tarkastukset voidaan toteuttaa koko alueella."  

  

Henkilöstösuunnitelmaan tehdään seuraavat muutokset:  

- Lisätään 2 vakituista terveydenhoitajaa oppilasterveydenhuoltoon  

- Lisätään 2 vakituista psykiatrista sairaanhoitajaa oppilasterveydenhuoltoon  

Henkilöstömenoihin lisätään seuraavat menot: 208 000€ 

 

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 

Perustelut: 

Muutosesityksen tavoitteena on taata, että lakisäteiset tarkastukset voidaan toteuttaa koko alueella.  

Kouluterveyskysely on tuonut esiin, ettei oppilaat pääse kouluterveydenhoitajalle kaikissa kouluissa 

alueellamme, erityisesti Porvoossa.  Porvoon kouluterveydenhoitajien tehtävänkuvat eroavat muiden 

alueiden kouluterveydenhoitajien tehtävänkuvista. Porvoossa kouluterveydenhoitajat ovat mm osallistuneet 

adhd lasten selvityksiin. Yksi selvitys vie noin 8-10 h. Nämä adhd selvitykset kuuluvat 

perusterveydenhuoltoon, mutta missään ei ole määritelty niiden kuuluvan kouluterveydenhuoltoon. Muissa 

kunnissa selvitykset on hoidettu terveysasemilla tai edelleen erikoissairaanhoidossa.  

Kouluterveydenhoitajien työn priorisointi on tästä syystä ajankohtainen asia, ts. miten terveystarkastuksia 

painotetaan suhteessa hoidollisempaan työhön ml. adhd-diagnostiikkaan. Eroavaisuuksia on myös siinä 

osallistuvatko kouluterveydenhoitajat lääkärin tapaamiseen vai hoitavatko lääkärit itsenäisesti oppilaan 

tapaamisen. Työtehtäviä ja työtapoja ollaan yhtenäistämässä koko alueella. Tavoitteena on saada 

kouluterveydenhoitajan työ kohdennettua suoraan oppilaiden hyödyksi matalalla kynnyksellä.  

Priorisoimme matalan kynnyksen palveluja kouluterveydenhuollossa ja olemme ehdottaneet jalkautuvan 

nepsytiimin perustamista, johon kuuluu 4 terveydenhoitajan/sairaanhoitajan sekä lääkäri. Jalkautuvan 

tiimin kustannukset tulisivat vuonna 2024 ja 2025 valtion avustuksista, joita on kohdennettu alueelle 6,7 

miljoonaa. Jalkautuva nepsytiimi vapautuu kouluterveydenhoitajien työaikaa matalan kynnyksen 

palveluihin. Jalkautuvan tiimi avulla pystymme myös jakamaan tarvittavan palvelun alueellisesti sekä 

huomioimaan muutokset oppilasmäärissä. Väestöennusteen mukaan peruskoulussa olevien lasten määrä 

tulee vuoteen 2030 vähenemään esim Porvoossa 20 % , joka tarkoittaa 1000 oppilasta. 

 

Aluehallitus 23.11.2023 

Pöytäkirjaan merkittiin, että aluehallitus piti neuvottelutauon klo 19.56–20.03. 

Jäsen Lotte-Marie Stenman esitti jäsen Patrik Björkmanin kannattamana, että RKP-ryhmän muutosehdotus 

nro 2 hyväksytään.  



Suoritetussa äänestyksessä, jossa RKP-ryhmän muutosehdotusta nro 2 kannattavat äänestivät ”Jaa” ja SDP-

ryhmän muutosehdotusta nro 1 kannattavat äänestivät ”Ei”, RKP-ryhmän muutosehdotus nro 2 voitti äänin 

6 (Björkman, Forsman, Nylander, Railila, Servin, Stenman) - 3 (Eskola, Mattila, Perokorpi) – 6 tyhjää (Edgren, 

Hjelt, Kujala, Lindqvist, Nurme, Riikonen). (Äänestys1) 

Seuraavassa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja RKP-ryhmän 

muutosehdotusta nro 2 kannattavat äänestivät ”Ei”, pohjaehdotus voitti äänin 8 (Edgren, Forsman, Hjelt, 

Kujala, Lindqvist, Nurme, Riikonen, Servin) - 5 (Björkman, Eskola, Mattila, Perokorpi, Stenman) – 2 tyhjää 

(Nylander, Railila). (Äänestys 2) 

Jäsen Kevin Servin esitti jäsen Bernhard Edgrenin kannattamana seuraavaa lisäystä päätökseen: 

”Aluehallitus edellyttää, että laaditaan selvitys oppilas- ja opiskelijaterveydenhuollon kokonaistilanteesta ja 

tarpeista kevään aikana.” 

Aluehallitus hyväksyi lisäyksen yksimielisesti. 

Jäsen Tapani Eskola jätti seuraavan pöytäkirjamerkinnän: 

”SDP:n hallitusryhmä edellyttää, että noudatetaan valtuuston päättämää ja voimassa olevaa strategiaa 

lasten ja nuorten oikea-aikaisten ja matalankynnyksen palveluiden suhteen.” 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi esittelijän esityksen, eli muutosehdotusta ei hyväksytä.  

Aluehallitus edellyttää, että laaditaan selvitys oppilas- ja opiskelijaterveydenhuollon kokonaistilanteesta ja 

tarpeista kevään aikana. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Valtuutettu Patrik Björkman uudisti RKP-ryhmän muutosehdotuksen. 

Valtuutettu Arja Isotalo kannatti SDP-ryhmän puolesta valtuutettu Björkmanin muutosehdotusta. 

Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja RKP-ryhmän 

muutosehdotusta nro 2 kannattavat äänestivät ”Ei”, pohjaehdotus voitti äänin 32-26 (liite: 

äänestystulospöytäkirja § 132/äänestys 1). 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotusta ei hyväksytä. 

 

3. Lisätään lause sivulle 46, ensimmäinen kappale toisen lauseen perään:   

Sidosryhmien, kuten kuntien ja järjestöjen kanssa tehtävä yhteistyö mahdollistaa asiakkaiden tarpeisiin 

vastaamiseen kokonaisvaltaisesti ja vaikuttavasti. Lasten ja nuorten hyvinvointia tuetaan heidän 

arkiympäristöissään, ja varhaisen tuen kehittämistä jatketaan yhteistyössä varhaiskasvatuksen, 

perusopetuksen, toisen asteen oppilaitosten sekä nuoriso- ja vapaa-ajan palvelujen kanssa.  

Perustelu: Erityisesti lasten ja nuorten palveluissa yhteistyö muiden toimijoiden ja varsinkin opetustoimen 

kanssa on erittäin tärkeää.    

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotus hyväksytään ja huomioidaan. 



Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotus hyväksytään. 

 

4. Lisätään Konserni ja strategiapalveluiden avustuksien alle 75 000 euroa joten yhteissumman 

on 100 000€ budjetissa. Tällä halutaan taata tarpeellinen tuki kolmannelle sektorille.   

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 

Perustelut: 

Talousarvion alijäämää ei voi kasvattaa.  

Aluehallitus 23.11.2023 

Jäsen Bernhard Edgren esitti jäsen Tapani Eskolan kannattamana, että RKP-ryhmän muutosehdotus nro 4 

hyväksytään.  

Merkittiin pöytäkirjaan, että aluevaltuuston puheenjohtaja Heikki Vestman saapui kokoukseen klo 20.21. 

Merkittiin pöytäkirjaan, että pidettiin neuvottelutauko klo 20.28–20.34. 

Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja RKP-ryhmän 

muutosehdotus nro 4 kannattavat äänestivät ”Ei”, RKP-ryhmän muutosehdotus nro 4 voitti äänin 9 

(Björkman, Edgren, Eskola, Lindqvist, Mattila, Nylander, Perokorpi, Railila, Stenman) - 6 (Forsman, Hjelt, 

Kujala, Nurme, Riikonen, Servin). (Äänestys 3) 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi RKP-ryhmän muutosehdotuksen nro 4. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotus hyväksyttiin. 

 

5. RKP esittää, että valtuuston infotilaisuuksiin osallistumisesta maksetaan vain puolet 

kokouspalkkiosta. Säästö korvamerkitään kolmannen sektorin avustuksiin.    

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 

Perustelut: 



Esitetty muutos valtuuston infotilaisuuksien kokouspalkkioissa vaatisi palkkiosäännön muuttamisen ja 

valtuustoryhmien kannanoton. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Jäsen Patrik Björkman esitti jäsen Jenna Perokorven kannattamana, että RKP-ryhmän muutosehdotus nro 5 

hyväksytään. 

Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja RKP-ryhmän 

muutosehdotusta nro 5 kannattavat äänestivät ”Ei”, RKP-ryhmän muutosehdotus nro 5 voitti äänin 10 

(Björkman, Eskola, Forsman, Lindqvist, Mattila, Nylander, Perokorpi, Railila, Servin, Stenman) - 5 (Edgren, 

Hjelt, Kujala, Nurme, Riikonen). (Äänestys 4) 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi RKP-ryhmän muutosehdotuksen nro 5. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Valtuutettu Jarmo Wiitakorpi esitti KOK-KD-ryhmän puolesta seuraavaa: 

Infokokousten palkkioiden leikkaaminen (50%) poistetaan. 

Demokratiarahaa/valtuutettu vähennetään nykyisestä 6000 eurosta 5500 euroon eli 500 euroa/valtuutettu. 

Tämä säästö korvamerkitään kolmannen sektorin avustuksiin. 

Valtuutettu Lilli Kahri kannatti Vihreiden ryhmän puolesta valtuutettu Wiitakorven ehdotusta. 

Valtuutettu Markus Pietikäinen esitti Itä-Uudenmaan hyvinvoinnin puolesta-ryhmän puolesta seuraavaa: 

Aluevaltuustoinfokokousten palkkioiden leikkaamien (50%) poistetaan.  

Valtuustoryhmien toiminnan tukea vähennetään 1400 euroa/valtuutettu nykyisestä 6000 eurosta eli tuki 

olisi tällöin 4 600 euroa/valtuutettu. Tämä säästö korvamerkitään kolmannen sektorin avustuksiin. 

Valtuutettu Anette Karlsson kannatti valtuutettu Pietikäisen ehdotusta. 

Valtuutettu Maria von Flittner kannatti valtuutettu Pietikäisen ehdotusta Liike nyt-ryhmän puolesta. 

Valtuutettu Kristian Forsman (Riku Honkasalo tekninen korjaus 4.3.2024) kannatti valtuutettu Pietikäisen 

ehdotusta. 

Suoritetussa äänestyksessä, jossa KOK-KD-ryhmän muutosehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja Itä-

Uudenmaan hyvinvoinnin puolesta-ryhmän muutosehdotusta kannattavat äänestivät ”Ei”, KOK-KD-ryhmän 

ehdotus voitti äänin 29-13, 16 tyhjää (liite: äänestystulospöytäkirja, § 132, äänestys 2). 

Seuraavassa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja KOK-KD-ryhmän 

muutosehdotusta kannattavat äänestivät ”Ei”, KOK-KD-ryhmän muutosehdotus voitti äänin 43-13, 2 tyhjää 

(liite: äänestystulospöytäkirja, §132, äänestys 3). 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi KOK-KD-ryhmän muutosehdotuksen. 

 

 

 

 



SDP-ryhmä  

1. Esitämme, että koulu- ja opiskeluterveydenhuoltoon lisätään kolme (3) terveydenhoitajaa, 

kaksi (2) psykiatrista sairaanhoitajaa ja yksi (1) lääkäri. Lisätään tähän 300 000e ja kirjataan nämä 

henkilöstösuunnitelmaan vakituisina toimina.  

Aluehallitus 23.11.2023 

SDP-ryhmän muutosehdotus nro 1 oli mukana äänestyksessä 1. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto totesi, että muutosehdotusta ei hyväksytty. 

 

 2. Esitämme, että järjestön avustuksiin 10 000e lisäystä.   

Esitykset 1 ja 2 rahoitetaan heikentämällä tulosta. 

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 

Perustelut: 

Talousarvion alijäämää ei voi kasvattaa.  

Aluehallitus 23.11.2023 

SDP:n ryhmä veti muutosehdotuksen nro 2 pois. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto totesi, että muutosehdotus on vedetty pois ja näin ollen sitä ei hyväksytty. 

 

Vihreiden ryhmä  

1.  

2.4.5 Perhe- ja sosiaalipalvelut, Keskeiset tavoitteet ja palvelujen kehittäminen vuonna 2024, s. 47, 

ensimmäinen tekstikappale: 

Lasten, nuorten ja perheiden palveluissa ehkäisevät ja varhaiset palvelut ovat keskeisiä. Nuorille ja perheille 

suunnattujen sähköisten kanavien kehittäminen tukee varhaisten palvelujen saavutettavuutta. 

Asiakasohjausta kehittämällä ja hoidonporrastuksen avulla pystytään tarjoamaan ja varmistamaan oikea-

aikaiset palvelut. Turvaamalla opiskeluhuollon riittävät henkilöstöresurssit ja kehittämällä nuorten 

mielenterveys- ja päihdepalveluja tarjoavan Zempin toimintaa pyritään vähentämään kustannuspainetta 

psykiatrisessa hoidossa ja lastensuojelussa 

Lisäys tekstiin: Neurokirjon lasten ja nuorten palveluketjua pyritään sujuvoittamaan 

perusterveydenhuollon, opiskeluhuollon, perhe- ja sosiaalipalvelujen, vammaispalvelujen ja kuntien 

koulutuspalvelujen yhteistyötä lisäämällä sekä kokemusasiantuntijatoiminnalla. (perustelu: Näitä asioita 



tuotu esille vastauksessa valtuustoaloitteeseen: Neurokirjonstrategian laatiminen Itä-Uudenmaan 

hyvinvointialueelle)   

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotus hyväksytään ja lisätään tekstiin. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotus hyväksyttiin. 

 

2.  

s. 47 (kolmannen tekstikappaleen puolivälissä): Mielenterveys ja päihdehuollossa nykyisten 

asumispalvelujen kehittämisellä tarjotaan palvelut alueella ja siten vältetään ostettujen palvelujen suuret 

kustannukset. 

Tämän jälkeen lisäys: Panostamalla asumisohjaukseen pyritään ennaltaehkäisemään asunnottomuutta ja 

syrjäytymistä. 

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosesitys hyväksytään ja lisätään tekstiin. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen ehdotuksen, eli muutosehdotus hyväksyttiin. 

 

Itä-Uudenmaan hyvinvoinnin puolesta-ryhmä  

1. Esitämme, että 360 000 euroa lisätään Sosiaali- ja terveystoimen alle perusterveydenhuollon 

päivystyksen järjestämiseksi omana tuotantona. Esitämme, että kyseessä olisi kokeilu, jonka aikana 

kerätään tietoa miten päivystystoiminnan järjestäminen vaikuttaa kustannuksiin ja asukkaiden saaman 

palvelun laatuun. 

Esitämme, että budjetista poistetaan 360 000 euroa kohdasta demokratiapalveluiden avustukset. 

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Muutosehdotusta ei hyväksytä. 



Perustelut: 

Perusterveydenhuollon päivystykseen liittyvissä asioissa on vastattu samankaltaiseen valtuustoaloitteeseen 

palvelujen järjestäminen lautakunnassa 20.09.2023. §105. Suurimmasta osasta hyvinvointialueen 

kiireellisestä hoidosta huolehtivat alueen terveyskeskusten kiirevastaanotot, jotka ovat auki arkisin virka-

aikaan.  

Itä-Uudenmaan HUS:n päivystyksen käyttö on koko alueen matalinta, samoin HUS:n yli 65-vuotiaiden 
päivystyskäynnit Uudenmaan matalimmat. 

Jos henkilökuntaresursseja siirrettäisiin enemmän virka-ajan ulkopuolelle, jäisi entistä vähemmän resursseja 
virka-aikaiseen toimintaan ja henkilökunta ei ole halukas laajentamaan kiirevastaanoton aukioloaikoja. 

Arkipäivisin yhteispäivystyksen käyntimäärät ovat klo 15-20 vähäisiä (keskimäärin vain 11,5 potilasta) ja 
lauantaisin klo 8-16 noin 30 potilasta. Hyvinvointialue kärsii resurssipulasta ja päivystyksen laajennusta 
varten tarvittava lisähenkilökunta jouduttaisiin ostamaan henkilöstövuokrausfirmoilta. Tämä tulisi nykyisin 
tuntihinnoin maksamaan hyvinvointialueelle noin 800 000 eli on taloudellisesti kannattavampaa pitää 
yhteispäivystys sairaalalla. Porvoon sairaalan yhteispäivystyksen käynnin hinta HUS alueen halvin, alle 200 
euroa. 

Katsomme myös, että on turhaa tehdä omia ratkaisuja, sillä perusterveydenhuollon ja erikoissairaanhoidon 
yhteinen HUSin vetämä työikäisten segmenttiryhmä selvittää parhaillaan alueen päivystyksen käytön 
kokonaisuutta. Lisäksi Sosiaali- ja terveysministeriön asettama työ- ja ohjausryhmän tehtävänä on laatia 
ehdotuksia erikoissairaanhoidon sairaaloiden ja ympärivuorokautisten terveydenhuollon päivystysten 
porrasteisuudesta, työnjaosta ja yhteistyöstä. 

Valtuustoryhmien toimintaedellytysten parantamiseksi hyvinvointialue voi vuosittain hakemuksesta 

taloudellisesti tukea valtuustoryhmien sisäistä toimintaa sekä toimenpiteitä, joilla valtuustoryhmät 

edistävät hyvinvointialueen asukkaiden osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksia. Hyvinvointialueen 

hallintosäännön 104 §:n mukaan ryhmän tuen määrä on 6 000 euroa valtuutettua kohden vuodessa. 

Esitetty muutos vaatisi hallintosäännön muutoksen. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Valtuutettu Markus Pietikäinen esitti Itä-Uudenmaan hyvinvoinnin puolesta-ryhmän puolesta seuraavaa: 

Esitämme, että 360 000 euroa lisätään Sosiaali- ja terveystoimen alle perusterveydenhuollon päivystyksen 

järjestämiseksi omana tuotantona. Esitämme, että kyseessä olisi kokeilu, jonka aikana kerätään tietoa 

miten päivystystoiminnan järjestäminen vaikuttaa kustannuksiin ja asukkaiden saaman palvelun laatuun. 

Esitys tulee lisäämään alijäämää. 

Valtuutettu Anette Karlsson kannatti valtuutettu Pietikäisen esitystä. 

Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät ”Jaa” ja Itä-Uudenmaan 

hyvinvoinnin puolesta-ryhmän muutosehdotusta kannattavat äänestivät ”Ei”, pohjaehdotus voitti äänin 54-

2, 2 tyhjää (liite: äänestystulospöytäkirja, § 132, äänestys 4). 

Päätös 

Aluevaltuusto hyväksyi aluehallituksen esityksen, eli muutosehdotusta ei hyväksytä. 

 



Valtuutettu Kaj Lindqvist:  

Kohta 2.4.8 Ikääntyneiden palvelut, etenkin asumispalvelut: Linjauksena päätetään, että lähtökohtaisesti 

ikääntyneiden palveluiden järjestämisessä tulee tukea kotona asumista ja kykyä pärjätä itsenäisesti. 

Tiedämme kuitenkin, että iäkkäiden määrä tulee kasvamaan ja siten myös tarve erityyppisille 

palveluasumisen muodoille lisääntyy. Taloussuunnitelmasta ei käy ilmi, kuinka valmistelijat ovat ajatelleet 

selvitä tästä tulevasta ongelmasta. Toivoisin vastausta muun muassa seuraaviin kysymyksiin:  

- onko tehty tarveanalyysia tulevasta palveluasuntojen tarpeesta tai onko tämä valmistelussa?  

- onko olemassa selvitys siitä, kuinka tarpeesta huolehditaan – omana työnä vai ostopalveluna? Otetaanko 

tämä huomioon tulevissa sijoitussuunnitelmissa?  

- ollaanko vuorovaikutuksessa kuntien ja kaupunkien kaavoituksen kanssa jne.?  

Sipoossa käytiin vuosittain keskusteluja talousarvio- ja taloussuunnitelmakäsittelyn yhteydessä iäkkäiden 

palveluasuntojen tarpeesta. Toivon, että peräänkuuluttamani selvitykset ovat valmistelussa. Muussa 

tapauksessa esitän, että niihin ryhdytään.  

Hyvinvointialuejohtajan ehdotus: 

Valtuutettu Kaj Lindqvistin esittämiin kysymyksiin vastattiin keskustelun aikana eikä varsinaista 

muutosesitystä näin ollen tehty, minkä aluehallitus merkitsee tiedoksi. 

Aluehallitus 23.11.2023 

Päätös 

Aluehallitus merkitsi esittelijän ehdotuksen tiedoksi. 

Aluevaltuusto 12.12.2023 

Päätös 

Aluevaltuusto merkitsi tiedoksi, että valtuutettu Kaj Lindqvistin esittämiin kysymyksiin on vastattu eikä 

varsinaista muutosesitystä näin ollen tehty. 


